



March 10, 2023

Tewin clear-cut rally

Ecology Ottawa is co-organizing a rally in Carlsbad Springs **this Sunday at 2 pm** to protest the clear-cutting of our greenspaces in Tewin.

**Register for the
rally!**

Landowners clear-cut 70 hectares of this land by March 1 under cover of night, without consulting the community and without a permit. While the City first issued a stop-work order, they soon lifted this order, allowing the dubious application of the agricultural exemption in the Tree Protection Bylaw that the landowners claimed after initially insisting it was to clean up after last May's derecho. As of today, the landowners are continuing to clear-cut the land.

These lands are home to numerous species of birds, insects, and other animals, including several rare species. Until recently, all of these trees were also filtering the air and sequestering carbon dioxide. Now, the land stands barren and empty.

[Learn more and sign our petition.](#)



Local residents reported "hundreds and hundreds" of trees downed. (Photo courtesy of the Carlsbad Springs Community Engagement Facebook page.)

We're meeting in Carlsbad Springs this Sunday:

- To express our outrage and grief for this senseless destruction of our ecosystem
- To show solidarity with the Carlsbad Springs community and neighbours
- To make noise about how we want to see better enforcement of the Tree Protection Bylaw by the City of Ottawa

Please join us! [**Register for the rally**](#) and [**sign the petition**](#). Together, let's speak out against clear-cutting.

In solidarity,

William van Geest, for the Ecology Ottawa team

PS Don't forget about the time change Saturday night!

PPS As part of our work to protect nature, we are working to make Ottawa a bird-friendly city. Join us March 16 at the Museum of Nature to [help save Ottawa's birds](#). The museum is free after 5 pm, and the event includes an educational scavenger hunt for the kids. See you there!

PPPS We depend on our supporters to respond to environmental threats in Ottawa like clear-cutting of Tewin with rapid action responses. [Become a monthly donor today.](#)

Rassemblement de protestation contre les coupes à blanc à Tewin

Écologie Ottawa co-organise un rassemblement à Carlsbad Springs ce dimanche à 14 h pour protester contre la coupe à blanc de nos espaces verts à Tewin.

S'inscrire au
rassemblement

Les propriétaires fonciers ont coupé à blanc 70 hectares de ces terres le 1er mars, sous le couvert de la nuit, sans consulter la communauté et sans permis. La municipalité a d'abord émis une interdiction de travaux, puis a rapidement levé cette interdiction, autorisant l'application douteuse de l'exemption agricole du Règlement sur la protection des arbres que les propriétaires fonciers ont revendiquée après avoir

initialement insisté sur le fait qu'il s'agissait de faire le ménage après le derecho de mai dernier. À ce jour, les propriétaires fonciers continuent de couper les terres à blanc.

Ces terres sont le foyer de nombreuses espèces d'oiseaux, d'insectes et d'autres animaux, dont plusieurs espèces rares. Jusqu'à récemment, tous ces arbres filtraient également l'air et séquestraient le dioxyde de carbone. Aujourd'hui, la terre est stérile et vide.

Apprenez-en plus et signez notre pétition.



Les résidents locaux ont signalé "des centaines et des centaines" d'arbres abattus (photo reproduite avec l'aimable autorisation de la page Facebook Carlsbad Springs Community Engagement).

Nous nous réunissons à Carlsbad Springs ce dimanche :

- Pour exprimer notre indignation et notre chagrin face à cette destruction insensée de notre écosystème
- Pour montrer notre solidarité avec la communauté de Carlsbad Springs et les voisins
- Pour faire savoir que nous voulons que la Ville d'Ottawa applique mieux le règlement sur la protection des arbres.

Joignez-vous à nous ! **Inscrivez-vous au rassemblement** et **signez la pétition**. Ensemble, dénonçons les coupes à blanc.

En toute solidarité,

William van Geest, pour l'équipe d'Écologie Ottawa

PS N'oubliez pas le changement d'heure samedi soir !

PPS Dans le cadre de notre travail de protection de la nature, nous nous efforçons de faire d'Ottawa une municipalité accueillante pour les oiseaux. Joignez-vous à nous le 16 mars au Musée de la nature pour **aider à sauver les oiseaux d'Ottawa**. L'entrée au musée est gratuite après 17 h et l'événement comprend une chasse au trésor éducative pour les enfants. Au plaisir de vous y voir !

PPPS Nous dépendons de nos partisans pour réagir rapidement aux menaces environnementales à Ottawa comme la coupe à blanc à Tewin. **Devenez un donneur mensuel dès aujourd'hui.**

Ecology Ottawa

<http://www.ecologyottawa.ca/>

Ecology Ottawa acknowledges that our efforts to protect the environment take place on the traditional unceded, unsurrendered territory of the Algonquin Anishinaabe people. As an organization and as individuals dedicated to environment and justice, we are deeply grateful to Indigenous peoples for their ongoing stewardship of these lands since time immemorial. We recognize that we are on a journey of Truth and Reconciliation. We are committed to listening, learning and working to decolonize our efforts towards healthy and sustainable environments for all people.

Ecology Ottawa

123 Slater St, Floor 6, Ottawa, ON K1P 5H2, Canada

This email was sent to yilinzeng03@gmail.com.

You are receiving this email because you have opted in to communications from Ecology Ottawa.

To stop receiving emails, [click here](#).